
فصـل جدیـد رقابت هـای لیـگ برتـر بـه صـورت رسـمی در حالـی از امشـب 
یکنـان مطـرح تیم هـای لیـگ برتـری در فصـل  آغـاز می شـود کـه تعـدادی از باز
یکنـان هنـوز  گذشـته همچنـان وضعیـت نامشـخصی دارنـد. ایـن دسـته از باز
بـا تیم هایـی کـه خواسـتار جـذب آنهـا هسـتند بـه توافـق نرسـیده اند؛ هرچنـد 
برخـاف گذشـته کـه بـا آغـاز رسـمی رقابت هـا، پنجـره نقـل و انتقالاتـی بسـته 
می شـد، در سـال های اخیر این موضوع به چند هفته بعد از شـروع رقابت ها 
یکنـان بـه تیم هایـی باشـد کـه در  موکـول شـده تـا چشـم امیـد ایـن دسـته از باز
کامی مواجه شده و به دنبال آن هستند تا با خریدهای  هفته های نخست با نا

جدیـد نقـاط ضعـف خـود را پوشـانده و بـرای ادامـه رقابت هـا تقویـت شـوند. 
یکنـان در  یکنـان خارجـی متفـاوت اسـت؛ ایـن باز در ایـن بیـن امـا داسـتان باز
صورتی که با تیمی قرارداد نداشته باشند می توانند به راحتی به پیشنهادهای 
خارجـی و حتـی پیشـنهادهای رسـیده از کشورشـان هـم فکـر کننـد. مشـابه 
ی بـا  یکـن بعـد از اتمـام همـکار اتفاقـی کـه بـرای صفـا هـادی افتـاده و ایـن باز

ی کنـد.  ی هوایـی بـاز کتـور بـه عـراق بازگشـت تـا بـرای تیـم نیـرو ترا
یکنـان خارجـی هـم، داسـتان خارجی های اسـتقال  بـا ایـن حـال و در بیـن باز
با سـایرین متفاوت اسـت. اسـتقالی ها که از سـال جدید باید دوباره به آسـیا 
برگردنـد بـا نظـر نکونـام سـعی کردنـد تـا تیمـی قدرتمنـد را مهیـای فصـل جدیـد 
کوتـا و  رقابت هـای داخلـی و بین المللـی کـرده کـه در ایـن بیـن نیـز گائـل کا
یکـن کنگویـی و گابنـی بعـد از جسـت وجوهای فـراوان  دیدیـه اندونـگ دو باز
مـورد توجـه کادر فنـی ایـن تیـم قـرار گرفتنـد تـا اسـکواد اسـتقال بـا حضـور ایـن 
پایـی را در  ی در تیم هـای مطـرح ارو دو خارجـی طـراز اول کـه هـر دو سـابقه بـاز
کارنامه دارند، تقویت شود. همچنین در این بین و با نظر کادرفنی مقرر شد 
تـا سـیلوا، بانکـو و ماشـاریپوف نیـز بـه کار خـود در فصـل جدیـد بـا اسـتقال 
ینگر بوسنیایی زمانی  یلیکیچ، و ادامه دهند. این در حالی است که آلمدین ز
زمزمه های پیوسـتنش به اسـتقال مطرح شـد که هنوز وضعیت جواد نکونام 

ی با آبی پوشـان مسـجل نشـده بود تا بعدها بنابر  ی و و شـرایط ادامه همکار
یکن بوسـنیایی نیز به جمع سـهمیه های خارجی  شـرایطی، این باز

یکـن  باشـگاه اسـتقال براسـاس قانـون اسـتفاده از 5+1 باز
خارجـی بـرای تیم هـای لیـگ برتـری اضافـه شـود. 

یکـن خارجـی دیگـر  بـا همـه ایـن تفاصیـل امـا هنـوز سـه باز
کـه بایـد تکلیـف آنهـا نیـز  تحـت قـرارداد اسـتقال هسـتند 

هرچه سـریع تر با آبی ها مشـخص شـود تا این تیم بدون نگرانی 
از تبعـات ایـن موضـوع یـا پـر بـودن سـهمیه، بـا همان شـش سـهمیه ای 

کـه در ابتـدا برشـمرده شـد بـه کار خـود ادامـه دهـد. 

  منتظر محمد
منتظـر محمـد، هافبـک عراقـی کـه در ابتـدای فصـل گذشـته بـا قـراردادی 
قرضـی از اسـتقال راهـی مـس رفسـنجان شـد، بعـد از فینـال جـام حذفـی 
یکـن اسـتقال  مقابـل سـپاهان کارش بـا ایـن تیـم بـه پایـان رسـید تـا دوبـاره باز
بـه شـمار بیایـد. ایـن در صورتـی اسـت کـه پیـش از ایـن در »فرهیختـگان« از 
ایـن موضـوع خبـر دادیـم کـه ایـن هافبـک عراقـی مـورد توجـه دو باشـگاه لیـگ 
برتـری ازجملـه مـس رفسـنجان قـرار گرفتـه اسـت و بـه نقـل از یکـی از مدیـران 
باشگاه مس از درخواست 20 میلیاردی استقالی ها برای صدور رضایتنامه 

ایـن هافبـک عراقـی خبـر دادیـم. 
نکته قابل توجه درباره منتظر که این روزها در تمرینات تیم مطرح پایتخت 
یکـن مـورد توجـه یـک تیـم  حاضـر می شـود اینکـه شـنیده می شـود ایـن باز
ی با آبی های  ی و اصفهانی هم قرار گرفته اما همچنان تکلیف ادامه همکار

تهرانی مشـخص نیسـت. 
یکـن عراقـی و سرنوشـت او پیگیری هـای  درخصـوص آخریـن وضعیـت باز
بـا وجـود  یکـن  کـه ایـن باز از آن اسـت  کـی  خبرنـگار »فرهیختـگان« حا
بی انضباطی هایـش در فصـل گذشـته همچنـان مـورد توجـه مـس رفسـنجان 
یکنان خارجی  و محرم نویدکیا قرار دارد، البته با این شـرط که به سـهمیه باز
یکـن بلژیکـی  مـس یـک نفـر اضافـه شـود. در حـال حاضـر ایـن تیـم از یـک باز
ی شـده بهـره می بـرد؛ ایـن در  یـدار بـه نـام سباسـتین اسـپاهیو کـه بـه تازگـی خر
ینگـر خارجـی دیگـر مدنظـر نویدکیـا  صورتـی اسـت کـه یـک مهاجـم و یـک و
یکن  هستند تا به این ترتیب سهمیه های تیم رفسنجانی برای استفاده از باز
خارجـی تکمیـل شـود. البتـه تاش هـای مسـئولان ایـن تیـم بـرای پـس گرفتـن 
کرات  یـک سـهمیه خارجـی دیگـر ادامـه دارد تـا بـه ایـن ترتیـب دوباره باب مذا
با باشـگاه اسـتقال و منتظر محمد برای پیوسـتن قطعی به مس آغاز شـود. 
در ایـن زمینـه یکـی از مدیـران مـس رفسـنجان بـه »فرهیختگان« گفت: »مذاکره 
دوبـاره بـا منتظـر محمـد بـه چنـد مـورد بسـتگی دارد. اول اینکـه هنـوز سـهمیه 
خارجـی مـا مشـخص نیسـت و فدراسـیون فعـا مجـوز اسـتفاده از سـه خارجـی 
را بـه مـا داده اسـت. اگـر ایـن امـر بـه چهـار نفـر افزایـش پیـدا کنـد بازیکـن عراقـی 
دوبـاره مـورد توجـه قـرار خواهـد گرفـت. البتـه مـا دو مـورد را درخصـوص ابطـال 
یـم؛ اول اینکـه ایرادهایـی به خود منتظر از  سـهمیه های خارجـی خـود قبـول ندار
بابـت مقـدار دقایـق همراهـی او بـا مـس گرفتـه شـده؛ ایـن در حالـی اسـت کـه مـا 
اعـام کردیـم ایـن بازیکـن بـا مجـوز خـود فدراسـیون فوتبال، تیم المپیـک عراق را 
همراهی کرده و به همین دلیل از همراهی با مس بازمانده اسـت تا ما به تعداد 
دقایق استانداردی که درباره خارجی ها مطرح است نرسیم و دوم علی عدنان 
دیگر بازیکن عراقی فصل گذشته ما که هفته بیست و پنجم با او فسخ کردیم؛ 
بنابراین باید 60 درصد تعداد دقایق تا این هفته محاسبه شود نه تا پایان لیگ.«
ی ادامـه داد: »بعـد از کسـب مجـوز اسـتفاده از سـهمیه چهـارم، تـازه بـه  و
مباحث مالی می رسیم که باید این امر منطقی باشد. پیش از این پیشنهاد 

یکن عراقی مطرح شده بود  20 میلیاردی فقط برای صدور رضایتنامه این باز
یکن را  کـه ایـن رقم هـا منطقـی نیسـت و مـا حاضـر نیسـتیم بـا هـر رقمـی ایـن باز
جذب کنیم. باید ارقامی که مطرح می شـود منطقی باشـد، ضمن اینکه فکر 
کـه  یکـن بهتـر توافـق کنیـم تـا باشـگاه اسـتقال، چرا می کنـم بتوانیـم بـا خـود باز
یکـن بـه صـورت مجانـی بـرای همراهـی بـا مـس رفسـنجان بـه  پارسـال ایـن باز
ایـن تیـم پیوسـته امـا حـالا می بینیـم کـه بـه یـک بـاره تقاضایـی مطـرح می شـود 

کـه خیلـی منطقی نیسـت.«
ی مسـی ها برای  البته در این زمینه اسـتقالی ها معتقد هسـتند که نامه نگار
جـذب منتظـر از دو مـاه پیـش آغـاز شـده امـا شـرایطی کـه بـرای انتقـال منتظـر 
محمد مطرح می شـود مناسـب نیسـت. مدیران این باشـگاه عقیده دارند در 
یکـن جـوان داخلـی تقاضـای 20 میلیـاردی بـرای  ی کـه بـرای یـک باز ایـن بـازار
رضایتنامـه اش مطـرح می شـود، پـس می تـوان بـرای کاپیتـان تیـم امیـد عـراق 
هـم چنیـن ارقامـی را در محاسـبه کـرد امـا فعـا ایـن باشـگاه مـس اسـت کـه 

درخواسـت مـا را مسـکوت گذاشـته و بـه آن پاسـخی نـداده اسـت. 

  کوین یامگا
دربـاره وضعیـت مدافع هافبـک محبـوب اسـتقالی ها کـه سـال قبـل بـه خاطر 
مصدومیت از ناحیه چشـم از همراهی این تیم در نیم فصل دوم محروم شـد 
ی  یـادی وجـود دارد. البتـه زمزمه هـای بازگشـت و نیـز حـرف و حدیث هـای ز
ی گرفتـن از او در دیدارهـای تدارکاتـی اخیـر  بـه لیسـت اسـتقال بعـد از بـاز
تقویت شـده. این در حالی اسـت که با توجه به وضعیتی که یامگا از لحاظ 
پزشکی از ناحیه چشم آسیب دیده دارد به نظر نمی رسد او کارایی گذشته را 
یکن نیز از لیسـت  داشـته باشـد. بنابراین فعا تصمیم بر آن اسـت که این باز
یکـن فرانسـوی یکـی از مدیـران  خـارج شـود. دربـاره آخریـن وضعیـت ایـن باز
اسـتقال بـه »فرهیختـگان« گفـت: »یامـگا اصـا در لیسـت مـا نیسـت. ایـن 
یکـن از نیم فصـل گذشـته بـه خاطـر مصدومیـت پزشـکی از لیسـت خـارج  باز
شـد و ایـن قضیـه بـرای الان نیسـت کـه بگوییـم حـالا از لیسـت خـارج شـده تـا 
یکـن دیگـر جایگزیـن او شـود. امـا بـه هـر حـال باید درباره مسـائل مالی  یـک باز
ی توافقـی رضایـت  و بندهایـی کـه در قـرارداد او وجـود دارد بـرای قطـع همـکار

یکـن را جلـب کنیـم.« ایـن باز

  ودران کیوسفسکی
ی ابهاماتـی وجـود  یکنـی کـه درخصـوص وضعیـت و دیگـر باز
دارد گلـر بوسـنیایی اسـت کـه او هـم مثـل هموطنـش زمانـی 
بـه اسـتقال آمـد کـه وضعیـت سـرمربی ایـن تیـم بـرای ادامـه 
ی نامشـخص بود. با این حال اخبار جدیدی درباره  همکار
اینکـه  مبنی بـر  می شـود  شـنیده  کیوسفسـکی  وضعیـت 
یـادی را  احتمـالا جدایـی او از باشـگاه اسـتقال تبعـات ز

بـرای ایـن تیـم ایجـاد نخواهـد کـرد. 
درباره شرایط ودران کیوسفسکی نیز یکی از مدیران استقال 
یکن قرارداد  کید کرد: »ما با این باز در گفت وگو با »فرهیختگان« تا
یم، در هر صورت ما فقط درباره قراردادهایی که ثبت می کنیم  ثبت شـده ندار
یـم؛ در غیـر ایـن صـورت مسـئولیتی در قبـال قـرارداد ثبت نشـده  مسـئولیت دار
نخواهیم داشت. ضمن اینکه این بازیکن به تازگی از یکی از لیگ های خارجی 

یافت کرده و به زودی احتمالا از استقال جدا خواهد شد.« پیشنهادی در
در این مورد حتی فرشید سمیعی، مدیرعامل استقال اخیرا در گفت وگویی 
اعـام کـرده بـود کـه دروازه بـان بوسـنیایی پیشـنهادهایی از تیم هـای 
کـره بـا باشـگاه اسـت. البتـه  یافـت کـرده و در حـال مذا دیگـر در
یکـن مـورد توجـه شـمس آذر بـرای انتقال  شـنیده می شـد ایـن باز
قرضـی قـرار گرفتـه کـه بعـدا این طـور مطـرح شـد کـه ایـن قضیـه 

منتفـی شـده اسـت. 

یکی از ستاره های تیم ملی که به گواه کارشناسان ورزشی جای خالی اش 
در المپیک پاریس کاملا مشـــهود بود الهام حســـینی اســـت. دارنده اولین 
مدال تاریخ وزنه برداری دختران ایران که به دلیل مصدومیت نتوانســـت 
در پاریس حاضر شـــود و المپیک امســـال را از دســـت داد. وزنه برداری که 
اگر در المپیک شـــرکت می کرد، یکی از شـــانس های مدال دختران ایران 
بود. الهام حســـینی که حالا خود را برای مســـابقات جهانی بحرین آماده 
می کند، در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره عدم حضورش در المپیک، 
ارزیابی عملکرد وزنه برداران ایران در پاریس و مسابقات پیش رو گفت. 

پس از مدت ها بی خبری و ســـکوت، اوضاع و شـــرایط چطور اســـت؟ این روزها 
تمرینات چطور پیش می رود؟

در حال حاضر در اردو هســـتم و تمریناتم را پیگیری می کنم. قبل از حضور در 
اردوها، یک انتخابی در مسابقات کشوری دادم که خدا را شکر توانستم وزنه های 
قابل قبولی بزنم و مجددا وارد اردو شـــوم. الان شـــرایطم خوب اســـت، تمریناتم را 

پیگیری می کنم و مشکلی ندارم. 

بسیاری از اهالی ورزش و کارشناسان معتقد بودند جای الهام حسینی در المپیک 
پاریـــس خالـــی بـــود. المپیکی کـــه می دانیم خیلی دوســـت داشـــتی در آن حضور 

داشته باشی. 
من از روز اولی که وارد وزنه برداری شدم، همیشه آرزو داشتم در المپیک شرکت 
کنم. اردیبهشت سال گذشته من در مسابقات آسیایی کره که گزینشی المپیک 
بـــود، خـــوب کار کـــردم و وزنه هـــای قابل قبولـــی زدم. بعد از مســـابقات تمریناتم 
را پیگیـــری کـــردم و به رکوردهای خوبی نزدیک شـــدم اما متاســـفانه آســـیبی در 

کمر من ایجاد شـــد که باعث شـــد من قبل از مسابقات جهانی عربستان با این 
آسیب درگیر شوم و این مصدومیت به قدری دنباله دار شد که من نتوانستم به 
المپیک برسم. چیزی که خودم هم تصور نمی کردم. اگر این آسیب نبود، برای 
من جبران کردن شـــش کیلو کار ســـختی نبود چون با توجه به مجموع وزنی که 
من در مسابقات کره زدم، یعنی 237 کیلوگرم، نفر نهم و دهمی که به المپیک 
رفتند مجموع 243 داشتند و این شش کیلو بیشتر از مجموعی بود که من ثبت 
کرده بودم ولی متاسفانه آسیب به من این اجازه را نداد. البته توانستم تا دو ماه 
قبل از آخرین گزینشی المپیک با تزریق و فیزیوتراپی آسیب را برطرف کنم ولی 
زمان کم بود. شرایط آن طور که می خواستیم پیش نرفت و ما فقط زمان کم آوردیم. 
مصدومیـــت جلـــوی مرا گرفت وگرنه المپیک دور از دســـترس نبود ولی بعضی 
مواقع نمی شود. من معتقدم هیچ اتفاقی به خودی خود بد نیست و حتما خیر 

و حکمتی در آن هست. 

الان مصدومیت و درد کمرت بهتر شده؟
بله خدا را شکر مشکل کمر من به صورت کامل برطرف شده است. یک سری 
محدودیت های تمرینی و حرکتی دارم که کادر فنی در این قضیه با من همکاری 
می کنند و حرکاتی که بهتر است به خاطر شرایط کمرم انجام ندهم، به من داده 
نمی شود و حرکات جایگزین می شوند. تا امروز خدا را شکر مشکلی نداشتم و 

به تمریناتم ادامه می دهم. 

مســـابقات المپیک را دنبال کردی؟ رقابت علی داوودی و میرمصطفی جوادی را 
چطور دیدی؟

بله من عاوه بر وزنه برداری، رقابت های دیگر را هم دنبال کردم. کشتی، تکواندو 
و واقعا لذت بردم. خیلی خوب بود به خصوص که در بخش بانوان توانستیم دو 
مدال خوشرنگ بگیریم. این باعث افتخار جامعه ورزشی بانوان و کل زنان ایرانی 
است. آقای داوودی و آقای جوادی واقعا توانمندی گرفتن مدال را داشتند ولی 

متاسفانه شانس یاری نکرد و نشد که آنها هم بتوانند مدال بگیرند. 

چه مسابقاتی را پیش رو داری؟
مسابقات پیش روی ما مسابقات جهانی بحرین است که اواسط آذرماه برگزار 
می شود. تمام هدف و تاشم برای کسب مدالی خوشرنگ در آن مسابقات است. 

الهام حســـینی دارنده اولین مدال تاریخ وزنه برداری ایران اســـت و همیشـــه اولین 
می ماند. این اولین بودن تا همیشه چه حسی دارد؟ 

برای من باعث افتخار اســـت که این عنوان اولین بودن به من تعلق گرفت و 
ان شـــاء الله بتوانم پرچم دار خوبی برای دختران وزنه بردار باشـــم. من بســـیار از 
این موضوع خوشـــحالم چون باعث می شـــود افرادی مثل من و بچه هایی که 
یخ ثبت شـــوند و ثابت  ی بانوان ایران بودند، در تار جزء اولین ها در وزنه بردار
کنیـــم ورود بـــه ایـــن ورزش و این مســـیر و تحمل تمام ســـختی هایش برایمان 

ارزش داشته است. 

شـــما تـــا بـــه حال ســـختی های بســـیاری در این رشـــته کشـــیدی و حتـــی به خاطر 
مصدومیـــت المپیـــک را هـــم از دســـت دادی. اگر به عقب برگـــردی باز هم همین 

مسیر را انتخاب می کنی؟
وزنه برداری رشته ای است که عشق و عاقه فراوان می خواهد. من از بچگی به 
کارهای قدرتی عاقه مند بودم و دوســـت داشـــتم در چالش هایی شـــرکت کنم 
که قدرت یکی از فاکتورهای آن اســـت، وقتی در ســـال 96 اطاعیه رکوردگیری 
ورزش بانوان را دیدم، این جرقه در ســـر من خورد که این همان رشـــته ای اســـت 
که تو همیشـــه دنبالش بودی. من قبل از وزنه برداری در رشـــته های مختلف در 
سطح کشوری و لیگ حضور داشتم ولی اقناع نمی شدم و واقعا دوست داشتم 
در رشته ای باشم که بتوانم با تمام وجود در آن فعالیت داشته باشم. وزنه برداری 
رشـــته ای اســـت که با تمام ســـختی هایی که دارد، با عشق در آن تمرین می کنم 
و بارها در آن آســـیب دیدم ولی عشـــق و عاقه کمک کرد من دوباره ســـرپا شوم. 
خیلی خوشحالم که در این مسیر افتادم و اگر بارها به عقب برگردم باز هم همین 

مسیر را انتخاب می کنم. 

گزارش »فرهیختگان« از آینده 3 بازیکنی که قرار نیست در فصل جدید جایی در لیست استقلال داشته باشند

سرنوشت 3 خارجی مازاد
 منتظر در انتظار سهمیه چهارم خارجی مس رفسنجان

 پیشنهاد خارجی برای گلر بوسنیایی رسید، یامگا در لیست نیست

الهام حسینی در گفت وگو با »فرهیختگان«: هدفم کسب مدال در مسابقات جهانی بحرین است

فکر نمی کردم که به المپیک نرسم!
مصدومیت مانعم نمی شد المپیک دور از دسترس نبود  
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کنایه درویش به تیم رقیب در جمع سرخپوشان:

فکر می کنند با خرید بازیکنان گران قیمت 
قهرمانند

مدیرعامل پرسپولیس روز سه شنبه به همراه محمود خوردبین و مجتبی 
محرمی در محل تمرین تیمش حاضر شد تا ضمن دیدار با سرخپوشان با 
صحبت های  انگیزشی به آنها روحیه دهد. رضا درویش در بخش مهمی 
از صحبت های خود با سرخپوشان به آنها گفت: »به اینکه تیم های دیگر 
و رقبا چه نفراتی را در نقل و انتقالات به خدمت گرفتند توجه نکنید بلکه 
همه تمرکزتان روی تیم خودتان باشد و به هدفی که در هر فصل داریم فکر 
کنید. برخی تیم ها فکر می کنند با جذب بازیکنان اسمی و گران قیمت 
خارجی می توانند قهرمان لیگ شوند درحالی که در سال های قبل هم 
تیم های دیگری این کار را انجام دادند اما درنهایت این پرسپولیس بود 
که قهرمان لیگ شد. الان هم ما تیم خوب و یکدستی با حضور بازیکنان 
باتجربه و جوان مســـتعد داریم و برای شـــاد کردن دوباره دل هواداران با 
تمام وجود برای قهرمانی خواهیم جنگید. مطمئنا اتحاد و یکدلی ما به 
همراه حمایت هواداران مهم ترین دلیل برای تکرار قهرمانی هستند که 

خوشبختانه از آن بهره می بریم.« 

 کنسرسیوم بانک ها 
به صورت جدی وارد عمل می شوند

اعضای جدید در هیات مدیره پرسپولیس
واگذاری عمده سهام باشگاه پرسپولیس به کنسرسیوم بانکی که پیش 
از ایـــن در ســـوم اردیبهشـــت 1403 بـــا توجه به اقدامات مشـــترک وزارت 
ورزش و جوانان و وزارت امور اقتصاد و دارایی انجام شده بود، سرانجام 
نهایی شد. با این اتفاق کنسرسیوم بانکی که پیش از این نیز فعالیت و 
حمایت  آنها با نمایندگی بانک شهر آغاز شده بود، از این پس به عنوان 
مالک شرکت پرسپولیس با ۸5 درصد سهام، امور باشگاه پرسپولیس 
و تصمیم گیری های این باشـــگاه را در دســـت خواهد داشـــت. در این 
، ملت، تجارت، صادرات، رفاه و اقتصاد  کنسرســـیوم بانک های شـــهر
نوین حضور خواهند داشـــت که البته بانک شـــهر با داشتن 45 درصد 
سهام بیشترین نقش را در تصمیم گیری خواهد داشت. با نهایی شدن 
ایـــن اتفـــاق حـــالا باید منتظر حضور یـــک یا دو عضو جدیـــد به عنوان 
نمایندگان کنسرســـیوم در هیات مدیره باشـــگاه پرسپولیس باشیم. در 
حـــال حاضر در مجمع بانک شـــهر صحبـــت در مورد نحوه درآمدزایی 
از باشگاه پرسپولیس زیاد است؛ چراکه تا به حال این بانک بیشترین 
پرداختی را به این باشـــگاه داشـــته و از این رو منتظر نتیجه آن اســـت. 
با توجه به همین مســـاله ممکن اســـت سیاستگذاری های جدیدی از 
سوی بانک شهر در باشگاه پرسپولیس اتفاق بیفتد و شاید حتی شاهد 
مستقر شدن نمایندگان از سوی کنسرسیوم بانک در ساختمان باشگاه 

پرسپولیس باشیم. 

اصلاح آیین نامه برگزاری رقابت های لیگ

ع  بوق و شیپور ممنو
تغییر قانون سوپرجام 

آیین نامه برگزاری مسابقات لیگ های فوتبال باشگاهی کشور در برخی 
موارد اصاح شد که این تغییرات به تصویب هیات رئیسه سازمان لیگ و 
فدراسیون فوتبال رسید و از طریق سازمان لیگ فوتبال ایران به باشگاه ها 
و هیات های فوتبال استانی اباغ شد. از مهم ترین این تغییرات می توان 
به  ممنوعیت ورود بوق و شیپور به ورزشگاه ها اشاره کرد. در فصل جدید 
و با توجه به قوانین مصوب AFC و FIFA، استفاده از بوق و شیپورهای 
هواداری )فلزی و پاستیکی( در استادیوم های ورزشی به جهت امکان 
صدمه به شنوایی، از بین بردن تمرکز داوران، بازیکنان و مربیان و همچنین 

ایجاد حس ناخوشایند در تمامی ورزشگاه ها ممنوع است.
همچنین پیرو مصوبه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال موضوع چگونگی 
رتبه بندی تیم ها در جدول مسابقاتی و در پایان رقابت های لیگ های 
تحت پوشـــش ســـازمان لیگ به این شـــرح اعام شده اســـت. در ابتدا 
بیشترین امتیاز به دست آمده در همه مسابقات گروهی مورد محاسبه 
قرار می گیرد. در صورت تساوی امتیاز 2 یا چند تیم در همه مسابقات 
گروهی در جدول رده بندی مسابقات، نتیجه حاصل از دیدارهای رو در رو 
بین تیم های هم امتیاز به ترتیب و به شرح ذیل تعیین کننده خواهد بود؛ 
لـــذا در ابتـــدا نتایـــج رو در رو بین دو یا چند تیم دارای امتیاز  مســـاوی در 
یک جدول جدید از جدول نهایی مذکور اســـتخراج و تیم ها براســـاس 
نتایج حاصله از بازی های رو در رو با یکدیگر در جدول جدید به شرح 
و ترتیب ذیل رتبه بندی می شوند: ابتدا بیشترین امتیاز به دست آمده در 
، سپس تفاضل گل بیشتر در بین  مسابقات بین دو یا چند تیم هم امتیاز
دو یا چند تیم هم امتیاز و پس از آن بیشـــترین گل زده به دســـت آمده در 
. گفتنی است در حالت  رقابت  مسابقات بین دو یا چند تیم هم امتیاز
رو در رو  ما بین دو تیم قانون گل  زده در خانه حریف در شـــرایط تســـاوی، 
دو برابر اعمال نمی شود. همچنین در مورد دیدار سوپر جام نیز مقرر شد 
در صورتی که قهرمان مسابقات لیگ برتر و جام حذفی یک تیم باشد، 
مسابقه سوپر جام بین تیم قهرمان و نایب قهرمان لیگ برتر برگزار می گردد.

فولادشهر برای میزبانی از تیم ملی قطعی شد

آزادی شاید از هفته سوم الیت برسد
تیم ملی فوتبال 15 شـــهریور اولین دیدار خود در مرحله ســـوم مقدماتی 
جام جهانی 2026 در منطقه آســـیا را برابر قرقیزســـتان برگزار خواهد کرد. 
ایـــن درحالی اســـت که ورزشـــگاه آزادی محل برگـــزاری قبلی این دیدار 
به خاطر مشـــکات موجود به این دیدار نرســـیده تا در ابتدا ورزشـــگاه 
نقش جهان و پس از آن ورزشگاه فولادشهر اصفهان گزینه های برگزاری 
این دیدار به کنفدراسیون فوتبال آسیا معرفی شوند. در این خصوص نیز 
اولین بار در »فرهیختگان« از این موضوع خبر دادیم که این طور شنیده 
می شود ورزشگاه فولادشهر اصفهان گزینه میزبانی از تیم ملی شده و قرار 
است این دیدار درصورتی که ای اف سی مجوزهای لازم را بدهد در این 
ورزشگاه برگزار شود. بر همین اساس طی روزهای اخیر چندین هیات از 
فدراسیون فوتبال برای بازبینی و بررسی شرایط ورزشگاه فولادشهر راهی 
اصفهان شده که براساس اخبار رسیده دوشنبه گذشته نیز آخرین گروه 
از ناظران فدراسیون به این منظور به اصفهان سفر کرده تا وضعیت این 
ورزشگاه را زیرنظر بگیرند. قرار است به زودی ناظران کنفدراسیون آسیا 
راهی این شـــهر شـــوند و درصورتی که شرایط فراهم باشد، مجوز برگزاری 
دیدار ایران و قرقیزستان از هفته اول مقدماتی جام جهانی 2026 را صادر 
کنند. همچنین درباره آخرین وضعیت ورزشگاه آزادی نیز خبر می رسد 
احتمالا بازسازی این ورزشگاه تا اواخر مهرماه ادامه داشته و بهره برداری 
مجدد آن به زمان فوق موکول خواهد شد.  در این بازه زمانی یعنی اواخر 
مهر تا روزهای ابتدایی آبان دو رقابت بین المللی در کشورمان برگزار شود 
کـــه   ابتـــدا 24 مهر ایران از قطر در مقدماتی جام جهانی میزبانی خواهد 
کرد و سپس دیدارهای هفته سوم لیگ الیت برگزار می شود که  به گفته 
یکی از مســـئولان فدراســـیون فوتبال تا آن زمان احتمالا ورزشـــگاه آزادی 

آماده بهره برداری شود.
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